
Zápis z výborové a členské schůze ZO ČSV o.s. Kladno - 5.9.2012 

Ad 1) úvod 

Přítel Zdych přítomné přivítal po prázdninách a seznámil s programem.  Krátce poreferoval o exkurzi 
v expozici Včelí svět a o návštěvě delegace Klatovských včelařů. Návštěva se odehrála zejména na 
stanovišti přítele Petriščáka v Libušíně plného různých včelařských vychytávek. Dále se navštívilo 
Středisko ekologické výchovy Čabárna. Klatovští nadšeni.  

Dále byla řeč o nutnosti dbát na mírumilovnost svých včel – případné stížnosti nebo nespokojenost  
sousedů mohou poškodit dobré povědomí o včelařích jako takových. Viz konkrétní případ v ZO. 

Byl jednomyslně přijat nový člen přítel Dlab. Má navzdory svému mládí bohaté zkušenosti a včelařské 
vzdělání a rád by ve výhledu měl registrovaný chov matek. Do výhledu se nabízí možnost exkurze 
k jeho otci do Lázní Bělohradu. Takového člena jsme potřebovali! 

V okrese je případ moru včelího plodu. Je třeba obměňovat dílo a zajímat se o péči včelařů v okolí. 

Ad 2) dotace 

Přítomní byli seznámeni se zásadami udělení dotace D1.  

Ad 3) pozvánka 

Byla anoncována přednáška přítele Leo Dvorského. Je záhodno, aby účast byla co největší, týká se 
obecně všech podobných akcí – viz malá účast na přednášce přítele Peroutky. Nikdo z nás není tak 
chytrý, aby se tam něco nedozvěděl.  

Ad 4) léčení 

Přítel Volek promluvil jako obvykle k tématu léčení. Přes péči, kterou léčení všichni věnujeme je 
Kladno bohužel mezi deseti nejhoršími okresy co se týče nákazové situace. Pozitivní je ale skutečnost, 
že odběr Formidolu vzrostl o více než 100%. Uvidí se, jak se to promítne do výsledků podzimního 
léčení a monitoringu. Příští sezónu bude k dispozici přípravek Formidol forte s vyšším obsahem 
kyseliny mravenčí a jiným dávkováním. 

Ad 5) dotace 

Přítomní byli seznámeni se zásadami a podmínkami čerpání dotace pro začínající včelaře. Byl 
diskutován pojem „začínající včelař“. V podmínkách je nutnost včelařit minimálně po dobu 5 let. 
Smlouvu uzavře včelař přímo se základní organizací. Faktury se nesmějí duplikovat ve více dotačních 
titulech. Je třeba vybrat vhodné kandidáty, aby se dotace nemusela vracet. 

Ad 6) diskuse 

V diskusi přítel Smetana nabídl levný třírámkový medomet a upozornil na to co netušil, totiž že se ve 
Zlíně se vyrábí vrtačky asi za 2 tisíce. Značku si ale nevzpomněl. Následovala krátká diskuse o 
vrtačkách a přítel Zdych si posteskl nad nekvalitou svojí vrtačky Protool, zlaté Narexky!   

Zapsal přítel Jan Červený 


